
سه شنبه 10 مرداد   1402- 14 محرم  1445 - 1  آگوست 2023 - سال بیست  و دوم - شماره  6048  2  سیاسی
گروه سیاسی: هنوز بیش از 7 ماه تا آغاز 
انتخابات مجلس شــورای  دوره  دوازدهمین 
اســامی و ششــمین دوره خبرگان رهبری 
باقــی مانده اما با تصویب و اباغ قانون جدی 
انتخابات، سیاســیون دو جریان اصاحات و 
اصولگــرا رایزنی های خود را شــروع کرده و 
درحــال اظهار نظر دربــاره کمیت و کیفیت 
ورود به عرصه جدال سیاسی پیش رو هستند 
و هرکدام از دیــدگاه خود به ارایه نظرات در 
این زمینه می پردازنــد و همچنان اظهارنظر 
دربــاره قانون جدید انتخابــات نیز میان دو 

جریان داغ است.
البته دیگر اخبار رسیده از احزاب مختلف 
بر این اســت کــه در آینده بســیار نزدیک 
هرکدام بــرای سیاســتگذاری جهت حضور 
در این انتخابات نشســت های خود را برگزار 

خواهئد کرد.
نمی شود با انتخابات قهر کرد

سیاســی  فعــال  دوســتی  اســماعیل 
اصاح طلــب درباره ارزیابی خود نســبت به 
قانون جدید انتخابات و اضافه شــدن مرحله 
پیش ثبت نام بــه آن، گفت: در اصاح قانون 
انتخابات، اگر مرحله پیش ثبت نام به شــکل 

قانون آمده باید اجرایی شود. 
تفــاوت فاحشــی که نســبت بــه روند 
انتخابات های گذشــته دارد، آن است که اگر 
کســی در این روند پیش ثبت نــام که قرار 
است ۱۶ مرداد آغاز شود، ثبت نام نکرد دیگر 

نمی تواند در انتخابات شرکت کند.
وی افــزود: این رونــد امکان ایــن را به 
هیات هــای نظــارت می دهد تا بــا فرصت 
بیشــتری روند صاحیت ها را بررسی کنند و 
اشتباهاتی که قبا به آن دچار شده بودند را 

تکرار نکنند.
دوستی در پاســخ به این سوال که هنوز 
برخی جریانات سیاسی که نسبت به شرکت 
در انتخابات تصمیم مشخصی نگرفتند مردد 
هســتند آیا فکر نمی کنید ایــن روند باعث 
شــود تا بار دیگر شاهد حضور نیروهایی غیر 
از نیروهای درجه یک اصاحات در انتخابات 
باشیم، گفت: معتقدم که ما باید در انتخابات 

شرکت کنیم. 
نمی شود با انتخابات قهر کرد و حتما باید 
شرکت کرد اما اینکه در جریان اصاحات چه 

تصمیمی گرفته می شود، اطاعی ندارم.
دوســتی دربــاره نظر کروبی نســبت به 
شرایط سیاسی روز و انتخابات، گفت: جدیدا 
با آقای کروبی دیدار نداشتیم اما شب تاسوعا 
در منزل ایشان روضه برپا بود که آقای کروبی 
نسبت به شــرایط کشــور و به ویژه شرایط 

اقتصادی کشور ابراز نگرانی کردند.
شورای ائتلاف 

با هیچکس پیمان ابدی نبسته
سخنگوی شورای ائتاف می گوید: شورای 

ائتاف در راستای بهبود کیفیت مجبور است 
ارزیابی و نظارت را انجام بدهد، با کســی هم 
پیمان ابدی نبســتیم و به همین دلیل تاش 

می کنیم کارآمدتر و بهتر عمل کنیم.
او با اشاره به حضور انقابی ترها در شورای 
ائتاف افزود: شــورای ائتاف به دلیل اینکه 
خود را در معرض نقد می داند و هر لحظه به 
دنبال اصاح کردن و قوی تر شــدن است، از 
این رو حضور انقابی ترها سخن درستی است، 
آیا این بد است که هر لحظه تاش کنیم هم 
آرمان ها و هم در عمل قوی تر و فعال تر شویم. 
اما برخی جریان ها برداشت سیاسی از بعضی 

حرف ها می کنند.
امیر ابراهیم رســولی، ســخنگوی شورای 
ائتــاف نیروهای انقاب در مورد جلســات 
انتخاباتی این شــورا گفت: جلســات شورای 
ائتاف درباره بحــث انتخابات دیروز و امروز 

شــروع نشــده بلکه بعد از انتخابات مجلس 
یازدهم هیچ وقت جلســات این شورا تعطیل 
نشــد کما اینکه جلســات منجر به انتخابات 
شــورای شهر شــد و بعد از انتخابات شورای 
شــهر در تهران جلسات شــورای ائتاف دو 
هفته یکبار به صورت منظم برگزار شده و طی 
این مدت هم اصاحات مختلفی در ساختار و 
ترکیب شــورای ائتاف صورت گرفته، به این 
ترتیب که تاش کردیم اشــکالاتی که حتماً 

وجود داشته را برطرف کنیم.
او با اشاره به حضور انقابی ترها در شورای 
ائتاف افزود: شــورای ائتاف به دلیل اینکه 
خود را در معرض نقد می داند و هر لحظه به 
دنبال اصاح کردن و قوی تر شــدن است، از 
این رو حضور انقابی ترها سخن درستی است، 
آیا این بد است که هر لحظه تاش کنیم هم 
آرمان ها و هم در عمل قوی تر و فعال تر شویم. 

اما برخی جریان ها برداشت سیاسی از بعضی 
حرف ها می کنند.

جبهه اصاحــات هنوز در مورد حضور در 
انتخابات مجلس تصمیم نگرفته است

ســازندگی  کارگــزاران  حــزب  دبیرکل 
می گویــد: اصاح طلبــان به خاطــر موضوع 
کوچکــی نظیر اینکه انتخابــات در تهران به 
صورت تناسبی برگزار شود یا خیر از مواضع 

خود کناره گیری نمی کنند.
حسین مرعشی در واکنش به برخی ادعاها 
مبنی بر ارتباط افرادی نظیر مهرداد بذرپاش 
با اصاح طلبان جهت ورود به عرصه انتخابات 
مجلس دوازدهم گفت: تاکنون بذرپاش یا فرد 

دیگری با بنده تماس نگرفته است.
او با اشــاره به تأثیر اصاح قانون انتخابات 
افزود: اصاح قانون انتخابات در دست بررسی 
است و حزب کارگزاران هفته آینده در مورد 

قانون مذکور، بیانیه ای منتشر می کند.
مرعشی در واکنش به ادعای برخی مبنی 
بر اینکه در صورت تناســبی شدن انتخابات 
امــکان حضــور اصاح طلبــان در مجلــس 
دوازدهم افزایش پیــدا می کند، تصریح کرد: 
خیر، تناســبی شــدن انتخابــات ارتباطی با 
انتخابــات مجلس  حضور اصاح طلبــان در 

دوازدهم ندارد. 
اصاح طلبــان به خاطــر موضوع کوچکی 
نظیر اینکــه انتخابات در تهــران به صورت 
تناسبی برگزار شــود یا خیر، از مواضع خود 

کناره گیری نمی کنند. 
ســازندگی  کارگــزاران  حــزب  دبیرکل 
در ادامــه خاطرنشــان کــرد: در حقیقــت 
اصاح طلبــان هنــوز در مــورد حضــور در 
انتخابــات تصمیــم نگرفتند و بایــد منتظر 

تصمیم جبهه اصاحات در این مورد باشیم.

مردمسالاریبررسیمیکند

مواضع احزاب برای انتخابات اسفند

حجت الاسام غامحســین محسنی اژه ای در سخنانی 
با اشــاره به اینکه رســیدگی به پرونده های عقب مانده ی 
گروهک هایــی کــه در اوایل انقاب علیه مردم و کشــور 
مرتکب جنایات شــدند یکی از دســتور کار های این دوره 
قــوه قضائیه اســت، گفت: گــروه و ســتادی را مأمور و 
موظف کرده ایــم تا برخی پرونده های عقب مانده بخصوص 
پرونده های گروهک هایی را که در اوایل انقاب علیه اقشار 
و طبقات مختلف مردم و کشور دست به جنایات می زدند، 
به سرانجام برسانند. به این گروه و ستاد تکلیف کرده ایم که 
در رســیدگی های خود ضمن رعایت قانون و اتخاذ تدبیر، 
درک درستی را در قبال جنایات این گروهک ها در مقطع 
زمانی اوایل انقاب داشــته باشند و این قبیل موضوعات را 
لحاظ کنند که این گروهک ها چه جنایاتی را علیه کودکان 
و زنان روا می داشتند و مردم عادی را هدف قرار می دادند 
و با دشــمن متجاوز و متخاصــم نیز همراهی و هماهنگی 

داشتند و به او اطاعات می دادند.
رئیس عدلیــه در ادامه به توطئه هایی اشــاره کرد که 
دشــمنان بواســطه عصبانیت از شکست هایی که متحمل 
شــده اند، درصدد اعمال آن ها هســتند و در همین زمینه 
گفت: مشــاهده می شود که حاشیه ســازی هایی در کشور 
صورت می گیرد تا اذهان را از پرداختن به مســائل اصلی 
و اولویت دار منحرف ســازند؛ جبهه دشمن، هر روز با یک 
شــایعه و خلط حق و باطل اذهان را مشــغول می سازد تا 

به زعم خود، کشــور را از حرکت در مسیر پیشرفت و رفع 
مشــکات بازدارد. همچنین تخریب اشخاص و نهاد ها در 
دستور کار دشمن است؛ شاهدیم که هر روز یک شایعه را 
برای شخصی درســت می کنند و آن را نشر می دهند و با 
عملیات روانی درصدد سرگردان کردن مردم هستند؛ هدف 
دشــمن از این اقدامات ایجاد شبهه و تفرقه میان مردم و 
مسئولان و قواست؛ در مقابل، ما باید بصیرت خود بیفزاییم 
و اولویت ها را تشــخیص دهیم و میان خودی و غیرخودی 
تمییز قائل شــویم؛ باید بصیرت داشته باشیم و حواسمان 
جمع باشــد تا خدای ناکرده در زمین دشمن بازی نکنیم؛ 
ما همه اعضای یک خانواده هستیم و اگر مشکاتی هست، 
بایــد آن ها را با هم افزایی و تدبیــر در داخل خانواده حل 
کنیــم؛ نباید اجازه دهیم اغیار میدان دار شــوند و کار به 

دست نااهان و نفوذی ها بیفتد.
رئیس قوه قضائیه تاکید کرد: امروز خواست دشمن آن 
است که فساد در عرصه های مختلف توسعه یابد؛ لذا یکی 
از اولویت های ما باید مبارزه قاطع با هر نوع فســادی اعم 
از اقتصادی و غیراقتصادی باشــد؛ ما بــر مقابله قاطعانه و 
قانونی با فســاد های سیاسی و فرهنگی و کسانی که بطور 
خاص با همراهی دشمن هنجارشکنی می کنند، اهتمام و 
تاکید داریم؛ ما اجازه نخواهیم داد امنیت مثال زدنی مردم 

و کشور ما مخدوش شود.
رئیس دستگاه قضا گفت: همانطور که تمرکز دشمن بر 

ایجاد اختاف و افتراق در داخل کشور ماست، تمرکز ما نیز 
باید معطوف به جلوگیری از تشتت و پراکندگی در داخل 
باشد و با صبر و حوصله و تأنی از هر نوع افتراقی جلوگیری 
به عمل آوریم. نباید به شــایعاتی که دشمن ایجاد می کند 
پــر و بال دهیم؛ باید بر انســجام و تحکیم صفوف مردم و 
متدینّین بیفزاییم و از افراط و تفریط پرهیز کنیم؛ در این 
زمینه نیز راهگشاترین نسخه، اطاعت از، ولی امر است؛ باید 
چشــم و گوشمان به این اوامر باشد؛ همچنین باید عمل و 
التزام به قانون را سرلوحه اقدامات خود قرار دهیم و همگان 

قانون را فصل الخطاب بدانیم.
رئیس قــوه قضائیــه در ادامه، به مقولــه مهم اهتمام 
دســتگاه های اطاعاتی و امنیتی کشور نسبت به کشف و 
خنثی سازی توطئه ها، جریانات ســازمان یافته و نفوذی ها 
اشــاره کرد و ضمن تاکید مؤکد بر این مقوله، توصیه هایی 
مهم را درخصوص لحاظ موازین شرعی و قانونی در پیشبرد 

امر مزبور مطرح کرد.
قاضی القضات در همین راســتا بیان داشت: بدون تردید 
کشــف و خنثی ســازی توطئه ها، جریانات سازمان یافته و 
نفوذی ها توسط دســتگاه های اطاعاتی و امنیتی و کمک 
دســتگاه قضایی در ایــن زمینه و همچنیــن محاکمه و 
مجــازات قاطعانه عناصر و عوامــل جریانات مذکور، امری 
ضروری و لازم اســت؛ امروز دشــمن تاش مضاعفی را به 
کار بســته تا امنیت مثال زدنی کشور ما را مخدوش کند، 
لذا دستگاه های اطاعاتی و امنیتی ما نیز باید تاش خود 
را مضاعف کنند؛ اما توجه شــود که در این مســیر نباید 
خدایی ناکرده فعلی خاف شــرع و قانون به وقوع بپیوندد؛ 
چرا که هدف غایی ما کســب رضایت الهی است لذا نباید 
امری خاف شــرع صــورت گیرد. هیچکــدام از اعمال و 
اقدامات در مسیر کشف توطئه ها و نفوذی ها نباید از مسیر 
خاف شــرع و قانون باشــد؛ نباید برای نیل به یک هدف 

مقدس، از راه های غیرشرعی و غیرقانونی وارد شد.
رئیس دســتگاه قضــا در ادامه ، بــه قوانین و مصوبات 
موجود درخصوص کشــف توطئه هــا و نفوذی ها در عین 
رعایت دقیق موازین شــرعی و قانون گریزی زد و مشخصاً 
با تشــریح اصل ۲۵ قانون اساسی و ماده ۱۵۰ قانون آیین 

دادرســی کیفری و همچنین مصوبات شورای عالی امنیت 
ملی درخصوص چگونگی اجرای اصل ۲۵، گفت: در قوانین 
تاکید شده اســت که هرگونه کنترل و تجسس و ورود در 
حریم شخصی ممنوع است و در موارد خاص با اذن قانون 
و قاضی باید انجام شود و لازم است در این خصوص نظارت 
بیشــتری صورت گیرد و اگر لازم باشــد دبیرخانه شورای 
عالی امنیت ملی با دعوت از دستگاه های زیربط نسبت به 

آیین نامه قبلی بازبینی و اصاحاتی به عمل آورد.
در بخش دوم جلسه شورای عالی قوه قضائیه، رحیمی 
وزیر دادگســتری با اشاره به دســتورات مصداقی رئیس 
دستگاه قضا در جلسه شورای عالی قوه قضائیه ۲۹ خرداد 
ســال جاری پیرامــون اتخاذ تدابیر عاجــل جهت خروج 
کالا های ترخیص نشده از بنادر، گمرکات و انبار های اموال 
تملیکی، اظهار کرد: اخیرا رای مربوط به پرونده ۴۳ کانتینر 
کالای قاچاق مشتمل بر ۱۸۵ هزار دستگاه لوازم خانگی که 
با سوءاســتفاده از کارت های کوله بری مردم صورت گرفته 
بــود، در تعزیرات آذربایجان غربی صادر شــد و مرتکبین 
۴ هــزار و ۳۰۰ میلیارد تومان جریمه شــدند؛ کل زمان 
صرف شــده در این پرونده از زمان کشف تا صدور رای نیز 
دو ماه بوده است. مسجدی رئیس سازمان پزشکی قانونی 
نیز در این جلســه با اشــاره به پرونده های ارجاعی وزارت 
بهداشــت به قوه قضائیه با موضوع سقط جنین گفت: پس 
از پیگیری های صورت گرفته در خصوص ســخنان چندی 
پیش وزیر بهداشــت ناظر بر ارسال ۱۱۹ پرونده با موضوع 
سقط جنین از سوی این وزارتخانه به قوه قضائیه، مشخص 
شــد که تنها ۴۵ پرونده از ســوی وزارت بهداشت ارجاع 
شــده که از این تعداد، ۵ مورد مربوط به سازمان تعزیرات 
و ۴۰ مورد مربوط به مراجع قضایی بوده اســت؛ همچنین 
۱۸ مورد از این پرونده ها، ارتباطی با موضوع سقط جنین 
نداشته و موضوع آن ها مواردی نظیر دریافت اضافه وجه از 

بیماران بوده است.
وی افزود: در ســال گذشــته هزار و ۴۳7 شــکایت با 
موضوع ســقط جنین از ســوی اشــخاص حقیقی به قوه 
قضائیه واصل شــد که در ۵۰۰ مــورد از این تعداد، حکم 

محکومیت صادر شد.

اژهای:

همهگروههایتروریستیبهمحکمهمیآیند

جال میرزایی درباره مســئله حجاب و اینکه این روزها 
در کشور با واکنش هایی مواجه هستیم در صورتی که بارها 
گفته شده مسئله حجاب از مسیر فرهنگی باید حل شود اما 
لایحه ای که درباره آن ارائه شد قضایی است، گفت: باتوجه به 
آن چیزی که در این سال ها ما شاهدش بودیم؛ نه گفتمانی 
که وجود دارد که تقریبا این گفتمان رسمی از سوی بخشی 
از حاکمیت دنبال می شود، نه صحبت هایی که بعضی ائمه 
جمعه و امامان جماعت مثل کرج و مشــهد در خطبه های 
خود قرائت می کنند، نه رفتارهایی که بعضی ســازماندهی 
می کنند و می خواهند بگویند بخشــی از جامعه تقاضا دارد 
و خواهان برخورد اســت و نه برخوردی که نیروی انتظامی 
به اسم قانون برای بحث ساماندهی حجاب دارد و می گوید 
قانون را اجرا می کنیم و قانون مند هستیم. بنابراین تغییراتی 
که ما در خیابان ها مشــاهده می کنیم، در ۱۰ الی ۱۵ سال  
تحت تاثیر عوامل مختلف به وجود آمده است و نمی توان با 
شــیوه های این چنینی و برخورد آن را به گذشته بازگرداند. 
وی تاکیــد کرد: با گفتمانی که من می بینم و این کارهایی 
که انجام می شــود، نه تنها کمکی به حل مسائل نمی شود، 
بلکه شرایط را بدتر می کند. با این اقدامات یک پدیده ای که 
جنبه و ماهیت فرهنگی و اجتماعی دارد را به پدیده سیاسی 
و امنیتی تبدیل می کنند. این فعال سیاسی خاطرنشان کرد: 

بعضی از تریبون ها که منتقد این وضعیت هســتند؛ مانند 
فرمانده نیرو ی انتظامی و جانشــین فرمانده ســپاه، بعضی 
از ائمه جمعه و جماعات، بعضی از ســردبیران ســایت ها و 
خبرگزاری ها که بخشی از حاکمیت را نمایندگی را می کنند 
و به این وضعیت انتقاد دارنــد، تحلیل هایی ارائه می دهند 
مانند این که بعضی ها از خارج پول می گیرند که بیایند این 
لباس ها را بپوشند و فرهنگ جامعه را تغییر دهند، اگر این 
فرضیه را به عنوان فرض اصلی در نظر بگیرند و بعد بیایند 
بر اســاس آن سیاست گذاری کنند، به نظرم شرایط را بدتر 
می کند. این نماینده پیشین مجلس با بیان اینکه اگر خودتان 
بیایید یک مسئله را امنیتی و سیاسی کنید بعد هم مرتب به 
آن بپردازید این دستاورد نیست، این دستاوردسازی نیست، 
عنوان کرد: مسئله اصلی جامعه امروز معیشت است. بخشی 
از جامعه ما زیر خط فقر رفته است. طبق گزارش های رسمی 
بانک مرکزی و مرکز آمار ایران فقر گســترش پیدا کرده و 
مسئله اصلی این اســت که با درایت باید کمک کرد تا این 
مسئله حل شود؛ چراکه در این شرایط وقتی فشار خارجی 
وجود دارد، پرونده های سیاست خارجی ما پیچ خورده است 
و بعضاً مبهم تر هم شده است، در این شرایطی که وضعیت 
اقتصادی کشور مناسب نیست، دامن زدن به یک موضوع و 

ایجاد التهاب پیرامون آن به مصلحت کشور نیست.

علی خضریان ســخنگوی کمیسیون اصل نودم قانون 
اساســی در تشریح جلسه این کمیســیون گفت: یکی از 
پرونده های مطرح در کمیســیون اصل نود موضوع ایجاد 
تعهد در دولت یازدهم در نســبت با گروه ویژه اقدام مالی 
)FATF( در قالب برنامه اقدام است که این پرونده بیش 

از دو سال در این کمیسیون در حال پیگیری است.
خضریان با اشاره به اهمیت این پرونده افزود: سؤالات 
و ابهامات مهمی در این موضوع مطرح است. این سوال که 
آیا فرایند طی شده در آن زمان قانونی بوده و افراد درگیر 
اختیارات لازم برای این کار را داشته اند یا خیر؟ همچنین 
این ســوال نیز مطرح اســت که آیا مطالعات کارشناسی 
لازم برای ارزیابی از فرصت ها و تهدیدات این تعهد صورت 
گرفته است یا خیر؟ و سوال مهم دیگر این است که آیا در 
زمان انجام این کار آیا به نســبت میان اقدامات مشخص 
شــده در برنامه اقدام و تحریم های ظالمانه موجود علیه 

مردم ایران توجه شده است یا خیر؟
ســخنگوی کمیســیون اصل نود مجلس با اشــاره به 
فرایند طی شــده برای پیگیری ایــن موضوع از برگزاری 
جلسات مختلف با مســئولان فعلی و سابق مرتبط با این 
پرونده خبــر داد و افزود: در همین راســتا در مورخ ۲۴ 
تیرماه امســال جلسه ای با حضور آقای علی طیب نیا وزیر 

اســبق اقتصاد که با امضای وی تعهد مذکور ایجاد شده 
است، برگزار شد.

در این جلسه سوالات کمیسیون از وی پرسیده شد و 
طیب نیا نیز پاسخ هایی ارایه کرد.

خضریان در ارزیابی کمیسیون از پاسخ های مطرح شده 
گفت: متأسفانه همانطور که از جلسات دیگر برگزار شده 
برای کمیسیون اصل نود آشکار شده بود و در این جلسه 
نیز شفاف تر شد، روند طی شــده برای ایجاد تعهد ایران 
به گروه ویژه اقدام مالی )FATF( روند کامل و متکی بر 
قوانین و اختیارات نبوده است و ایرادات و ابهامات مهمی 

به آن وارد است.
همچنین از مجموع مباحث مطرح شده مشخص است 
که مطالعات کارشناسی لازم و ضروری چنین اقدامی در 
زمــان ایجاد تعهد صورت نگرفته اســت و صرفاً به برخی 

تحلیل های شفاهی و غیرقابل تکیه بسنده شده است.
نماینــده مردم تهران، ری، شــمیرانات، اسامشــهر 
و پردیــس در ادامــه بیان کرد: کمیســیون اصل نود در 
ادامــه پیگیری های خود به دنبال دعــوت از افراد حاضر 
در مذاکرات مرتبط بــا کمیته فنی گروه ویژه اقدام مالی 
در ســال ۹۴ بوده و در پاییز امسال گزارش نهایی خود را 

جهت قرائت در صحن مجلس آماده خواهد کرد.

طیبنیاروندتعهدایرانبهکارگروهFATFراتشریحکرداظهارنظرهایتندوضعحجابرابدترمیکند

مخبر:

میتوانیمرونددرمانبیماریهایصعبالعلاجرا
شروعکنیم

معاون اول رئیس جمهور گفت: به 
جایی رسیده ایم که می توانیم روند 
درمان بیماری هــای صعب العاج 
همانند سرطان خون و بیماری های 
خاص را با پیشرفت های تکنولوژیکی 
در سازمان انتقال خون شروع کرد 
که این نعمت بزرگ و خبری خوب 

برای مردم ایران است.
محمــد مخبر معــاون اول رئیس 
جمهور روز دوشــنبه با قدردانی از 
پیشرفت ها و دستاوردهای فناورانه و 
علمی سازمان انتقال خون، تصریح 
کرد: تاش های اهداکنندگان و کارکنان سازمان انتقال خون در دوران جنگ 
تحمیلی و دیگر مقاطع کمتر دیده شده است و امروز این سازمان به نقطه ای 
رسیده که با پیشرفته ترین کشورهای دنیا برابری می کند. وی افزود: سازمان 
انتقال خون از برجســتگی های حوزه سامت و درمان جمهوری اسامی ایران 
اســت و امروز به جایی رسیده ایم که می توان روند درمان بیماری های صعب 
العاج همانند سرطان خون و بیماری های خاص را با پیشرفت های تکنولوژیکی 
در ســازمان انتقال خون شروع کرد که این نعمت بزرگ و خبری خوب برای 
مردم ایران است. معاون اول رئیس جمهور گفت: با توجه به تامین صد درصدی 
نیاز خونی و فرآورده های خونی بیمارستانی در سال جاری ضرورت دارد تا برای 
اطمینان از تامین ذخایر بانک خونی کشور مراکز خون گیری در سایر شهرهای 
کشور نیز ایجاد شود. وی خاطر نشان کرد: زمانی در کشور برای یک بیمار در 
اتاق جراحی نیاز بود تا چندین واحد خونی گرفته شود اما با تاش های سازمان 
انتقال خون و همراهی اهداکنندگان، به مرحله ای رسیده ایم که نیاز به معوض 
خونی وجود ندارد و با بانک خونی اهدا شوندگان نیازهای بیمارستانی و جراحی 
کشور تامین می شــود. مخبر بر ضرورت جلوگیری از خام فروشی پاسما در 
کشور تاکید و اظهار امیدواری کرد پالایشگاه پاسما به عنوان یکی از پروژه های 
بزرگ نظام ســامت هرچه زودتر آغاز و به سرانجام برسد. وی همچنین فعال 
شــدن قاطبه مردم را کلید اصلی حل مشکات کشــور در دوره کرونا و سایر 
ســاحت های تاریخی انقاب اسامی دانســت و ادامه داد: در عرصه اقتصادی 
نتوانسته ایم مردم را به دلیل اینکه حجم بزرگی از اقتصاد در دست دولت است 
به صحنه بیاوریم اما اراده و برنامه ریزی جدی دولت حضور مردم در تمام ابعاد 

و صحنه های اقتصادی کشور است.

سرداررضایی:
گشتارشادنداریم

جانشــین فرمانده  کل انتظامی کشــور با بیان »چیزی به عنوان گشت ارشاد 
نداریم« گفت: گشــت های انتظامی با هنجارشــکنان و هر کسی که قانون را 

رعایت نکند برخورد  خواهند کرد.
سردار قاسم رضایی در نشست خبری، با اشاره به تذکر لسانی مأموران نیروی 
انتظامی به هنجارشــکنان عنوان کرد: ۹۹ درصد کسانی که حجاب را رعایت 
نمی کردند با تذکر پلیس، تمکین کردند و بخشی نیز اظهار  پشیمانی کرده آزاد 
شدند و با بعضی افراد که تشــکیاتی مرتکب این  جرم می شدند نیز برخورد 

خواهد شد.
جانشین فرمانده کل انتظامی کشــور با ابراز اینکه مردم ایران مردمی انقابی 
و غیرتمند هســتند و نجابت دارنــد اضافه کرد: این مــردم اجازه جولان به 

هنجارشکنان را نخواهند داد.
ســردار رضایی مجموعه انتظامی را از مردم و در خدمت مردم دانست و تأکید 
کرد: هنجارشــکنی در هر حوزه ای از جمله سرقت، قاچاق یا در حوزه عفاف و 
حجاب خط قرمز نیروی انتظامی است و ما موظفیم برابر قانون با جرائم مختلف 
برخورد کنیم و جوســازی و هیاهوها هیچ خدشه ای به مأموریت های ما وارد 
نمی کند و با هرکسی که سعی در برهم  زدن آرامش مردم داشته باشد برخورد 
خواهد شد. وی با بیان اینکه »چیزی به عنوان گشت ارشاد نداریم« خاطرنشان 
کرد: گشت های انتظامی با هنجارشکنان و هر کسی که قانون را رعایت نکند 

برخورد  خواهند کرد.

دولت

گشت ارشاد

پروینهمبهمنتقدانلایحهحجابپیوست
کنایه مهاجرانی به دریافت جریمه ســنگین از بی حجابان با شعری از پروین 

محمد مهاجری، فعال سیاسی اصولگرا، نوشت: 
در قانون جدید پیشنهاد شده از افراد بی حجاب جریمه سنگین نقدی بگیرند.

زنده یاد پروین اعتصامی حدود ۸۵ سال پیش در بیتی چنین آورده:
گفت دیناری بده پنهان و خود را وارهان - گفت کار شــرع کار درهم و دینار 

نیست
پ. ن: لابد قرار اســت درآمد این جریمه ها را بدهند به صدا وســیما که کار 

فرهنگی بکند.

نظرعباسعبدیدربارهحجابفوتبالیستمراکشی
فرق بین حجاب فوتبالیســت مراکشی و حجاب خانم های فوتبالیست ایرانی. 

عباس عبدی، فعال سیاسی، در توییتر خود نوشت:
یک خانم مراکشــی با حجاب کامل در جام جهانی فوتبال زنان بازی کرد و به 

همین دلیل به عنوان یک خبر مهم بازتاب یافت.
تیم فوتبال زنان ایران همه محجبه هستند ولی چنین بازتابی ندارد. چون این 

لباس فرم است و آن حجاب است.

سوشیال

تأکیدفرماندهاننیروهایدریاییآفریقایجنوبی
وونزوئلابرتقویتمناسباتباایران

امیر دریادار شهرام ایرانی فرمانده نیروی دریایی ارتش که با هدف شرکت در 
رژه سالانه نیروی دریایی روسیه به سن پترزبورگ سفر کرده، شامگاه یکشنبه با 

برخی مقام های چند کشور حاضر در این آیین مذاکره و رایزنی داشت.
فرمانده نیــروی دریایی ارتش در مذاکرات خود با مقام هایی از کشــورهای 
شرکت کننده در این آیین، به ویژه کشورهایی که در ماموریت دور دنیای ناوگروه 
۸۶ نیروی دریایی ارتش ، میزبان ناوهای کشورمان بودند، درباره راه های توسعه 
همکاری های دریایی، آموزش نیروها، برگزاری رزمایش های مشترک، میزبانی از 
رویدادهای مرتبط با حوزه رزم دریاپایه و نیز تبادل تجربیات دریانوردی گفت وگو 

کرد.
امیــر دریادار ایرانی در دیدار با فرمانده نیروی دریایی آفریقای جنوبی، ضمن 
قدردانی از پذیرایی گرم این کشور از ناوگروه ۸۶ نیروی دریایی ارتش جمهوری 
اســامی ایران، از همتای خود برای ســفر به ایران و مشارکت در رزمایش های 

دریایی دعوت کرد.
دریاســالار موند لوپز فرمانده نیروی دریایی آفریقای جنوبی نیز با بیان اینکه 
روابط خوب آفریقای جنوبی و ایران، پایه همکاری های رو به رشد نیروی دریایی 
دو کشور است گفت: آب های آفریقای جنوبی و بنادر ما به روی همه شناورهای 
نظامی و غیرنظامی ایران باز است و آفریقای جنوبی خواستار توسعه هرچه بیشتر 

همکاری های دو نیرو است.
فرمانده نیروی دریایی ارتش جمهوری اســامی ایران همچنین در دیدار با 
فرمانده نیروی دریایی ونزوئا ، با اشاره به موقعیت راهبردی این کشور در غرب 
اقیانوس اطلــس گفت: امروزه نیروی دربایی ارتش جمهوری اســامی ایران با 

توانمندی و اقتدار در تمام صحنه های بین المللی حضوری فعال دارد.
دریاسالار نیل ژسوس سانچز فرمانده نیروی دریایی ونزوئا نیز اظهار داشت: 
همکاری های نظامی ایران و ونزوئا، بویژه در زمینه دریایی بسیار عمیق است و 

این روابط روز به روز در حال گسترش است.
امسال عاوه بر حضور هیات نیروی دریایی جمهوری اسامی ایران در مراسم 
رژه ســالانه نیروی دریایی روسیه، ســه فروند شناور رزمی نیروی دربایی ارتش 
مســتقر در دریای خزر با حضور در بندر کاسپیســک در شمال این دریا به رژه 

دریایی روسیه پیوستند.

دفاعی


